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MUZEJSKA UDRUGA ISTOČNE HRVATSKE 

TRG BANA JOSIPA ŠOKČEVIĆA 16, 32 100 VINKOVCI 

Tel: 032/332-504, Fax: 032/337-701, e-pošta: muih@muzejvk.hr 

MB: 03078248          OIB: 41782713769        žiro-račun: 2500009-1102039368 

 

Virovitica, 12. IV. 2013. 

 

ZAPISNIK REDOVNE SKUPŠTINE MUZEJSKE UDRUGE 
ISTOČNE HRVATSKE 

 

 Dana 12. travnja 2013. godine održana je redovna Skupština Muzejske 
udruge istočne Hrvatske (dalje MUIH) u Virovitici, u prostorijama Gradskog 
muzeja Virovitica, a u organizaciji Izvršnog odbora MUIH-a i Gradskog muzeja 
Virovitica. 

Početak rada Skupštine  MUIH-a bio je u 10.15. sati.  

Sve prisutne pozdravila je ravnateljica Gradskog muzeja Virovitica 
Mihaela Kulej, prof., kao i gradonačelnik grada Virovitice Ivica Kirin, dipl. ing., 
koji je ukratko predstavio projekt obnove dvorca Pejačević, kao i viziju pozicije 
muzejâ općenito u budućnosti. Uz njega je otvaranju sjednice nazočio i pročelnik 
Upravnog odjela za društvene djelatnosti grada Virovitice Alen Bjelica, prof. 
Nakon ovih uvodnih riječi sve prisutne pozdravio je i predsjednik udruge Danijel 
Petković, prof. pov. i etn. (ravnatelj Gradskog muzeja Vinkovci), te započeo sa 
službenim radom tijela skupštine.  

Ispred Nadzornog odbora, a na temelju potpisanih prisutnih članova, M. 
Žebčević-Matić je utvrdila kvorum, koji je manji od statutom propisane 
natpolovične većine, ali je prisutno više od 1/4 članstva. Tijelo skupštine 
jednoglasno je odlučilo ne iskoristiti statutarnu odredbu čekanja na preostale 
članove u vremenu od 1 sata. 



Zapisnik	sa	redovne	Skupštine	MUIH‐a,	Virovitica	12.	IV.2013.	 Stranica	2	
 

Ad 1) Tijelo Skupštine je pristupilo prihvaćanju Zapisnika sa prethodne 
Skupštine  održane 20.06.2012. u Vinkovcima, koji je bio dostupan svim članovima 
putem internetske stranice, te je jednoglasno prihvaćen. 

 

Izvršni odbor predložio je izmjenu predloženog Dnevnog reda, u odnosu na 
poslani u Pozivu ubacivanjem nove točke „Izvještaj nadzornog odbora“:  

1. Usvajanje zapisnika s prethodne skupštine u Vinkovcima i prihvaćanje Dnevnog 
reda 
2. Izvještaj o radu MUIH-a za razdoblje 2012/2013.g. 
3. Financijski izvještaj za razdoblje 2011/2012.g. 
4. Izvještaj nadzornog odbora 
5. Izvještaji sekcija 
6. Plan rada za 2013/2014.g. 
7. Prijem novih članova 
8. Inicijativa za europsku noć muzeja 
9. Novi broj Glasnika slavonskih muzeja 
10. Muzejska olimpijada 
11. Organizacija izleta – stručne ekskurzije 
12. Razno  

koji je također jednoglasno usvojen.  

 

Ad 2) Predsjednik MUIH-a Danijel Petković Skupštini je podnio izvještaj rada 
Udruge od 20.06.2012. kada je održana Redovna Skupština MUIH-a u Vinkovcima 
do današnjeg dana.  

Izvijestio je da su temeljem odluka tijela skupštine u Vinkovcima poslani dopisi 
za Muzej Belišće na Ministarstvo kulture RH, Osječko – baranjsku županiju, Grad 
Belišće i MDC, a da je odgovor stigao samo iz MDC-a. Oba dopisa činili su prilog 
Pozivu na ovu skupštinu, tako da nisu posebno čitana, budući da je članstvo imalo 
uvid u njih. Također dalje navodi kako je temeljem još jedne odluke tijela 
skupštine upućen i dopis Ministarstvu kulture vezano uz spajanje Arheološkog 
muzeja Osijek i Muzeja Slavonije, na koji je odgovorila Ministrica osobno. I ovi 
dopisi dostupni su na mrežnim stranicama Udruge, pa nisu posebno čitani.  
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U navedenom razdoblju Izvršni se odbor sastao samo jednom, u Đakovu, kako bi 
se dogovorila organizacija redovne skupštine u Virovitici. Uz članove Izvršnog 
odbora ispred domaćina je sudjelovala Dubravka Sabolić.  

Kako je Ministarstvo kulture RH u 2012. godini popratilo program izložbe 
„Industrijska baština“, a izložba još uvijek nije do kraja realizirana, predsjednik 
je objasnio na koji način su utrošena sredstva iz državnog proračuna.  

Posljednji dio Izvješća o radu odnosio se na programe aplicirane za 
sufinanciranje pri Ministarstvu kulture; jedini program koji je odobren je 
program tiskanja publikacije pedagoške sekcije „Muzeji za sve“, i to u iznosu od 
5.477,10 kn od traženih 10.000,00 kn. Od strane Ministarstva nisu prihvaćeni 
slijedeći programi: tisak Glasnika slavonskih muzeja, Digitalizacija starih brojeva 
Glasnika, tisak plakata „Hajmo u muzej“.   

Ad 3) Tajnica MUIH-a Anita Rapan Papeša (Gradski muzej Vinkovci) pročitala je 
Financijsko izvješće za razdoblje 01.01.2012.-31.12.2012. i izvješće za razdoblje 
01.01.2013.-31.03.2013. godinu. 

FINANCIJSKO IZVJEŠĆE ZA RAZDOBLJE 01.01.2013.-
31.03.2013.GODINE 

 

1. PRIHODI POSLOVANJA: ukupno iznose 35.136,69 kn 
‐ Početno stanje sredstava na žiro računu iznosi 34.961,53 kn 
‐ Početno stanje sredstava u blagajni iznosi 0,00 kn 
‐ Prihodi od kamata na depozite u banci iznose 25,16 kn 
‐ Godišnja članarina za 2012.god. 50,00 kn 
‐ Kotizacija za Skupštinu MUIH-a 100,00 kn 

 
 

2. RASHODI POSLOVANJA: ukupno iznose 1.026,40 kn 
‐ Troškovi poštarine iznose 95,00 kn 
‐ Troškovi Hypo banke za usluge platnog prometa iznose 84,40 kn   
‐ Troškovi prijevoza na službenom putu iznose 432,00 kn  
‐ Reprezentacija iznosi 415,00 kn 
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3. VIŠAK PRIHODA NAD RASHODIMA POSLOVANJA iznosi 34.110,29 
kn 

4. STANJE SREDSTAVA NA ŽIRO RAČUNU  na dan 31.03.2013. iznosi 
34.110,29 kn 

5. STANJE NOVCA U BLAGAJNI na dan 31.12.2011. iznosi 0,00 kn 
 

FINANCIJSKO IZVJEŠĆE ZA RAZDOBLJE 01.01.2012.-
31.12.2012.GODINE 

 

1. PRIHODI POSLOVANJA: ukupno iznose 60.187,28 kn 
‐ Početno stanje sredstava na žiro računu iznosi 23.954,40 kn 
‐ Prihodi od kamata na depozite u banci iznose 82,88 kn 
‐ Prihodi iz državnog proračuna iznose 15.000,00 kn 
‐ Prihodi od članarina iznose 16.350,00 kn 
‐ Prihodi od kotizacije iznose 4.800,00 kn 
‐  

2. RASHODI POSLOVANJA: ukupno iznose 25.225,75 kn 
‐ Troškovi poštarine iznose 322,50 kn 
‐ Troškovi Hypo banke za usluge platnog prometa iznose 384,50 kn 
‐ Troškovi prijevoza na službenom putu iznose 730,00 kn 
‐ Računalne usluge (za web stranicu) iznose 437,50 kn  
‐ Troškovi za uredski materijal iznose 360,00 kn  
‐ Reprezentacija iznosi 6.991,25 kn 
‐ Glazbene usluge iznose 1.000,00 kn 
‐ Troškovi oblikovanja i izrade panoa i kataloga za izložbu iznose 

15.000,00 kn 
 

 

3. VIŠAK PRIHODA NAD RASHODIMA POSLOVANJA iznosi 34.961,53 kn 
4. STANJE SREDSTAVA NA ŽIRO RAČUNU  na dan 31.12.2012. iznosi 

34.961,53 kn 
5. STANJE NOVCA U BLAGAJNI na dan 31.12.2012. iznosi 0,00 kn 
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Nakon izloženog financijskog stanja predsjednik MUIH-a izrazio je 
zadovoljstvo sa navedenim stanjem koje će uvelike pripomoći realizaciji 
spomenutih programa rada Udruge. 

Financijsko izvješće MUIH-a jednoglasno je prihvaćeno. 

Ad 4) U ime Nadzornog odbora Izvješće je pročitala M. Žebčević-Matić, 
istaknuvši da nisu uočene nepravilnosti koje se odnose na financijsko, 
materijalno, te programsko poslovanje. 

Ad 5) Izvještaji sekcija – Najprije je o radu Sekcije povjesničara umjetnosti 
tijelo skupštine izvijestila S. Lučevnjak. Povjesničari umjetnosti sastali su se 
dva puta: 11.05.2012. i 30.10.2012. Na prvom sastanku se dogovaralo oko 
projekta industrijske arhitekture, uz obilazak izložbe i stručno izlaganje, dok 
su na drugom sastanku definirane teme plakata i rokovi za izložbu 
industrijske baštine, uz obilazak svetišta u Voćinu. Potom je izvijestila o 
tijeku realizacije Izložbe Industrijske baštine, koja bi trebala biti spreman 
za postavljanje u najskorije vrijeme. Na upit predsjednika D. Petkovića 
napomenula je da za sada ne postoji hodogram izložbe, te da su svi pozvani 
poslati joj željene termine, koji će se prihvaćati redom kako pristižu.  

D. Petković predložio je da termin održavanja ove izložbe u Vinkovcima bude u 
uoči dana Grada 20. srpnja. Izvješće sekcije povjesničara umjetnosti 
jednoglasno je prihvaćeno. 

U ime sekcije povjesničara Izvještaj je podnijela D. Sabolić. Od osnutka ova 
sekcija nije održala niti jedan sastanak, ali održavaju kontakt telefonski i e-
poštom. Izvještaj sekcije povjesničara jednoglasno je prihvaćeno. 

Izvještaj o radu sekcije etnologa podnijela je J. Jurković Petras; etnolozi se 
također nisu sastajali zbog obaveza i financijskih troškova, ali su u kontaktu i 
planiraju sastanak i stručni izlet u drugoj polovini 2013. g. Trenutno nemaju 
niti voditelja, budući da se J. Jurković Petras odrekla funkcije voditeljice, a 
druga nije izabrana. Izvješće sekcije etnologa je jednoglasno prihvaćeno. 

Izvještaj o radu sekcije arheologa u ime predsjednika M. Radića pročitala je 
A. Rapan Papeša; arheolozi se također nisu sastajali, a izvješće je jednoglasno 
prihvaćeno. 
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U ime Ž. Miklošević Izvještaj sekcije za muzejsku edukaciju i animaciju 
pročitala je M. Novaković. Sekcija za edukaciju sastala se 02.04.2013. u 
Vukovaru, nakon čega su odlučili dalje komunicirati virtualno. Na tom sastanku 
dogovorena je realizacija publikacije Muzeji za sve, sa rokovima i planovima. 
Iako je MUIH-u odbijen Program Hajmo u muzej pojedini muzeji dobili su 
nešto novca od Ministarstva za realizaciju ovog projekta, pa će on ipak biti 
održan u listopadu 2013. U 2014. planiraju organizirati radionicu o 
istraživanju posjetitelja muzeja. Izvještaj sekcije muzejske pedagogije i 
edukacije usvojen je jednoglasno. 

Nakon ovih Izvještaja povela se kraća rasprava o radu sekcija, budući da 
virtulani kontakti očito ne daju rezultate. B. Bijelić i D. Petković pohvalili su 
rad Sekcije povjesničara umjetnosti i Sekcije muzejske pedagogije i 
edukacije, te napomenuli da bi se u ove sekcije trebale ugledati i sve ostale, 
budući da sekcije ako ne rade ne moraju niti postojati. 

Ad 6) Plan rada u 2013./2014. iznio je predsjednik Udruge D. Petković, a radi 
se o organizaciji stručnog izleta, izdavanju Glasnika, Realizaciji izložbe 
Industrijska arhitektura istočne Hrvatske, Muzejskoj olimpijadi. Potom je 
pozvao članove da predlože dodatne programe. Jednoglasno je podržan 
prijedlog L. Conti ispred sekcije muzejske pedagogije i edukacije za 
održavanje akcije Hajmo u muzej, kao i prijedlog održavanja radionice u 2014. 
J. Juzbašić predložila je izradu strategije rada Udruge u kojoj bismo imali 
dugoročno planirane zajedničke projekte (npr. Izložba Slavonija, Baranja i 
Srijem s kojom bismo mogli gostovati posvuda). L. Conti predlaže da se 
Strateški plan izradi za razdoblje od 2014-2020 (prema programima za 
kulturu EU). J. Juzbašić predlaže i organizaciju radionice za pisanje seminara 
za fondove EU, u suradnji s Kulturnom točkom Ministarstva kulture RH. 
Predloženo je i da se na mrežnoj stranici Udruge napravi baza tekućih 
natječaja. Svi prijedlozi su jednoglasno prihvaćeni. 

Ad 7) Tajnica Udruge izvijestila je o 2 pristigle molbe za Članstvo. Riječ je o 
B. Eklemoviću iz GLUO-a i H. Tkalcu iz ZMSBŽu. Oba kandidata su se 
predstavila te su aklamacijom prihvaćena u članstvo Udruge. 

Ad 8) D. Petković predložio je da se Hrvatskom muzejskom društvu, 
Ministarstvu kulture RH, Ministarstvu turizma RH i Muzejsko-
dokumentacijskom centru uputi pismo namjere u kojem bi se obrazložila i 
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argumentirala zamolba da se termin Noći muzeja ubuduće veže uz Europsku 
noć muzeja u svibnju. Inicijativa je jednoglasno podržana.  

Ad 9) Kako su do sada za novi broj Glasnika slavonskih muzeja pristigla tek 4 
(četiri) rada  predsjednik smatra da nema smisla ponovno tražiti novac za 
tisak od Ministarstva. Za sada je imenovano uredništvo časopisa: D. Petković, 
R. Rašić i H. Tkalac; na uredništvu je da (ne) prihvati sugestije tijela 
skupštine, a to su slijedeće: digitalno izdanje (bez tiska), nova koncepcija 
časopisa, imenovanje kontakt osoba u muzejima. Izbor članova uredništva je 
jednoglasno prihvaćen. 

Ad 10) Vezano uz organizaciju VII. Muzejske olimpijade od strane Gradskog 
muzeja Vinkovci ravnatelj muzeja D. Petković izvijestio je da termin u svibnju, 
kao i organizacija svake druge godine jako opterećuje Muzej, a istodobno se 
preklapa s događanjima vezanim uz Međunarodni dan muzeja. Stoga se 
predlaže novi termin održavanja olimpijade, a to je kraj rujna; ukoliko se 
olimpijada ne uspije organizirati ove, tekuće 2013. g., biti će organizirana u 
2015. godini. Ovaj prijedlog je usvojen jednoglasno. 

Ad 11) Kako Udruga već duže vrijeme ne uspijeva, zbog slabog odaziva, 
organizirati izlet u sjevernu Dalmaciju predsjednik D. Petković predlaže 
slijedeće: da Muzeji koji imaju službena vozila ista ustupe Udruzi za prijevoz. 
Ovaj prijedlog naišao je na neodobravanje dijela tijela skupštine, a 
istovremeno su se neki članovi požalili da čak i uz participaciju Udruge u 
dijelu cijene izleta ona je u konačnici previsoka. Za ovaj prijedlog preložen je 
termin početkom listopada, a D. Petković obvezao se svima poslati novi 
hodogram. Predloženo je da se možda organizira kraći jednodnevni izlet koji 
bi u potpunosti financirala Udruga; kao destinacije spomenuti su Pečuh 
(prijedlog S. Filipović, izrada hodograma G. M. Ivanković), Krapina (D. 
Sabolić), te Rijeka – vezano uz predstavljanje izložbe Industrijske baštine (L. 
Španiček). Raspravu je prekinuo predsjednik davši na glasanje tri prijedloga: 
sjeverna Dalmacija, Rijeka i Pečuh, o kojima bi nakon uvida u hodograme, 
odlučili sami članovi do 20. 05. ove godine. Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 

Ad1 12) Razno. Pod ovom točkom raspravljalo se o slijedećem: 

■ nova mrežna stranica 

■ novi prijedlog Zakona o muzejima 



Zapisnik	sa	redovne	Skupštine	MUIH‐a,	Virovitica	12.	IV.2013.	 Stranica	8	
 

■ novi prijedlog Pravnika o napredovanjima u struci 

■ statusu umirovljenih članova 

■ reviziji članstva 

■ pitanju arhiviranja građe 

■druženju u Županji 

B. Knez iznio je hitnu potrebu modernizacije i redizajna mrežnih stranica 
Udruge: za ovaj posao ima i ponudu u iznosu od 4.300,00 kn. Prijedlog je 
podržan i jednoglasno usvojen. 

D. Ljubičić-Mitrović upozorila je tijelo skupštine da na mrežnim stranicama 
Ministarstva kulture RH postoji poziv na javnu raspravu o novom prijedlogu 
Zakona o muzejima, no niti ona niti itko drugi nije mogao dobiti uvid u ovaj 
prijedlog. V. Kolić-Klikić predlaže da Udruga dopisom traži rečeni Prijedlog od 
Ministarstva, te ga nakon toga uputi na čitanje članovima, koji bi reakcije 
javili Izvršnom odboru koji bi tada reagirao u ime Udruge. Prijedlog je 
jednoglasno prihvaćen. 

D. Ljubičić-Mitrović također je spomenula i novi prijedlog Pravilnika o 
napredovanjima u muzejskoj struci, koji je većina članova vidjela i pozitivno 
reagira na ovaj prijedlog. 

D. Ljubičić-Mitrović također je upitala koji je status umirovljenih članova 
Udruge; tajnica A. Rapan Papeša odgovorila je da oni imaju status počasnih 
članova, odnosno mogu prisustvovati skupštinama, ali nemaju pravo glasa. 
Također je zamolila ustanove da obavijeste svoje umirovljenike o 
događanjima, ili da dostave pravovaljane adrese kako bi ih se moglo na vrijeme 
kontaktirati. Umirovljena kolegica iz Našica pohvalila je svoju ravnateljicu 
koja je uvije pozove i plati troškove. 

A. Rapan Papeša upozorila je da na inicijativu blagajnice Udruge M. Čulo-
Jergović treba napraviti reviziju članstva, odnosno da bi ravnatelji u svojim 
ustanovama trebali provesti anketu o zainteresiranosti za članstvo, budući da 
iz godine u godinu sve manje ljudi dolazi na skupštine, te uskoro nećemo imati 
prisutan niti potreban minimalan broj članstva za kvorum. Iako su se poneki 
članovi skupštine složili s time da su u udrugu učlanjivali i volontere i zamjene, 
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te tako povećali ukupan broj članova prijedlog je naišao na veći otpor. V. 
Kolić-Klikić smatra da se prema Zakonu o udrugama nikoga ne može izbrisati 
iz članstva, a pitanje je što o tome kaže i naš Statut. M. Novaković predlaže 
da, kao u Matici hrvatskoj, pravo glasa imaju samo članovi koji su redovni u 
plaćanju članarine i prisustvovanju skupštinama. Zaključeno je da se do 
slijedeće skupštine poradi na prijedlogu promjene Statuta udruge u tom 
smislu. 

M. Novaković također je pitala što raditi s građom koja je dio muzejskih 
zbirki, a trebala bi biti predana Arhivima. D. Petković pozvao ju je u GMVk 
radi konzultacija. 

J. Juzbašić pozvala je sve članove Udruge da uveličaju proslavu 60-e 
obljetnice Muzeja u Županji 23. lipnja. 

 

Rad skupštine zaključen je u 13:15 sati, nakon čega smo obišli crkvu sv. Roka i 
samostansku franjevačku zbirku, te nastavili druženje u restoranu Dvorac. 

 

 

 

 

 

    

 
 

 

 

 

 

    

 


